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COVERS INSURED

Variety Insurance policy offers multiple coverages for homeowners or tenants in a single 
policy. The package offers cover for the following interests; Buildings, Contents, All risks for 
personal effects, jewelry and other valuables, Personal liability, Personal accident, Workmen’s 
compensation for domestic servant.

- Fire, explosion, lightning, thunderbolt and earthquake
- Strike, riot, civil commotion and malicious damage
- Aircraft
- Strom, tempest, flood
- Collapse of the building by fire or other covered perils
- Burst pipes or overflowing of water tanks
- Theft or any attempt thereat by violent and forcible means
- Impact by vehicles, animals (other than domestic animals) or falling trees
- Breakage or collapse of television and radio receiving
- aerial fittings and masts

OPTIONAL EXTENSIONS

- Goods belonging to domestic help
- Accidental breakage of mirrors and glasses
- Compensation for fatal injury
- Household removals
- Temporary removal
- Landlord’s recourse
- Neighbor’s recourse

MAIN EXCLUSIONS

- Cash and valuables unless specifically agreed
- Motor vehicles and accessories thereon
- Livestock
- Any part of the structure, ceilings, wallpapers of the like
- Property more specifically insured
- Scientific or technical equipment used for business or profession



ALL RISKS

Variety Insurance policy offers multiple coverages for homeowners or tenants in a single 
policy. The package offers cover for the following interests; Buildings, Contents, All risks for 
personal effects, jewelry and other valuables, Personal liability, Personal accident, Workmen’s 
compensation for domestic servant.

- Breakage of glass and other fragile articles unless caused by fire or theft
- Loss or damage to contact lenses or sports equipment when in use
- Wear and tear or gradual deterioration or loss arising by or from moth, vermin, 

atmospheric or climatic conditions or any process of cleaning, dyeing, repairing or 
restoring

- Electrical or mechanical breakdown
- Faulty manipulation, over winding and internal damage of watches
- Professional and business use
- Musical instruments used by any person other than the insured
- Breakage of sticks or drumsticks of musical instruments
- Breakage of tubes and/or bulbs or damage to films of cameras
- Wilful act of the insured or family member
- Delay, confiscation, requisition, nationalization or wilful destruction of property by 

official authorities

PERSONAL LIABILITY

- The ownership, possession or use (other than as a passenger having no right of control) 
of the aircraft, model aircraft, water craft, sailing boats or animals (other than domestic 
animals) caravans, trailers or mechanically propelled vehicles

- The ownership possession or use by or on behalf of the Insured of any land or building 
or to the Insured’s profession or business

PERSONAL ACCIDENT

- Intentional self-injury suicide or attempted suicide, alcoholism, drug or drugs venereal 
disease or insanity

- Flying or air travels other than as passenger in an aircraft licensed to carry passengers 
and flown by a pilot holding a commercial air license (personal accident exclusions)



WORKMEN’S COMPENSATION FOR DOMESTIC HELP

Variety Insurance policy offers multiple coverages for homeowners or tenants in a single 
policy. The package offers cover for the following interests; Buildings, Contents, All risks for 
personal effects, jewelry and other valuables, Personal liability, Personal accident, Workmen’s 
compensation for domestic servant.

- Hernia and sunstroke
- Stress or effort and muscular strain, occupational diseases and/or maladies
- Expatriation and repatriation expenses
- First day of injury
- All transportation expenses
- Pregnancy or childbirth

GENERAL (APPLICABLE TO ALL SECTIONS)

- War, sabotage, political risks and terrorism
- Nuclear and radioactive risks



التغطيات المؤمنة

تتيح وثيقة التأمين المتنوّع تغطية تأمينية متعددة لأصحاب المنازل أو المستأجرين ضمن وثيقة تأمين 
شاملة. وتغطي هذه الحزمة العناصر التالية; المباني, المحتويات, جميع المخاطر المتعلقة بالممتلكات 
الشـــخصية والمجوهـــرات والمقتنيات, الثمينة الأخرى, المســـؤولية الشـــخصية, الحوادث الشـــخصية, 

تعويض العمال عن الخدمة المنزلية لخدم المنزل

الحرائق، والانفجارات، والبرق، والصواعق، والزلازل-

دة- الإضرابات وأحداث الشغب والاضطرابات الأهلية والأضرار المُتعمَّ

الطائرات-

العواصف والزوابع والفيضانات-

انهيار المباني بفعل الحرائق أو غيرها من المخاطر المغطاة-

انفجار الأنابيب أو فيضان خزانات الماء-

السرقة أو أي محاولات للسطو باستخدام القوة-

التأثيرات الناجمة عن المركبات أو الحيوانات (بخلاف الحيوانات الأليفة) أو سقوط الأشجار-

تحطم أو انهيار الهوائيات وأبراج البث التلفزيوني أو الإذاعي-

الممتلكات الخاصة بخدم المنزل-
الكسر العرضي للمرايا والزجاج-
التعويض عن الوفاة الناجمة عن إصابة-
نقل محتويات المسكن-
الإخلاء المؤقت-
حق المالك-
حق الجار-

مزايا إضافية اختيارية

المبالغ النقدية والمقتنيات الثمينة إلا إذا تم الاتفاق عليها على وجه التحديد-
المركبات وملحقاتها-
الماشية والدواجن-
أي من أجزاء الهيكل والأسقف وورق الجدران وما يشبهها-
الممتلكات التي يتم التأمين عليها بشكل خاص.-
ن له- الأجهزة أوالمعدات العلمية والتقنية المستخدمة بما له علاقة بأعمال أو مهنة المؤمَّ

الاستثناءات الرئيسية



جميع المخاطر

تتيح وثيقة التأمين المتنوّع تغطية تأمينية متعددة لأصحاب المنازل أو المستأجرين ضمن وثيقة تأمين 
شاملة. وتغطي هذه الحزمة العناصر التالية; المباني, المحتويات, جميع المخاطر المتعلقة بالممتلكات 
الشـــخصية والمجوهـــرات والمقتنيات, الثمينة الأخرى, المســـؤولية الشـــخصية, الحوادث الشـــخصية, 

تعويض العمال عن الخدمة المنزلية لخدم المنزل

ب ذلك عن حريق أو سرقة- كسر الزجاج والمواد الأخرى القابلة للكسر إلا إذا سُبِّ

فقدان أو تلف العدسات اللاصقة أو المعدات الرياضية أثناء استخدامها-

البلى والإهتراء أو التردي التدريجي أو الخسائر الناجمة عن العث أو الهوام أو الظروف الجوية أو المناخية -
أو أي عمليات تنظيف أو صباغة أو إصلاح أو إعادة تأهيل

الأعطال الكهربائية أو الميكانيكية-

الاستخدام الخاطئ، و التعبئة المفرطة، و الضرر الداخلي للساعات اليدوية-

الاستخدام المهني والتجاري-

ن عليه- استخدام الآلات الموسيقية من قِبل أشخاص غير مؤمَّ

كسر عصي أو أعواد الطبول المُستخدَمة في الآلات الموسيقية-

كسر الأنابيب و/أو المصابيح أو الأضرار التي تحدث لأفلام الكاميرات-

ن عليه أو أفراد عائلاته- دة من قبل المؤمَّ الأضرار المتعمَّ

د للممتلكات من قِبل السلطات الرسمية- التأخير، أو المصادرة، أو الاستحواذ، أو التأميم، أو التدمير المتعمَّ

ملكية أو حيازة أو استخدام )باستثناء أن يكون مسافراً ولا يحق له التحكم( الطائرات أو نماذج الطائرات أو -
المراكب المائية أو القوارب الشراعية أو الحيوانات )بخلاف الحيوانات الأليفة( أو العربات أو المقطورات 

أو المركبات ذات الدفع الميكانيكي
ن عليه أو بالنيابة عنه لأي أراضٍ أو مبانٍ، أو تلك المخصصة - ملكية أو حيازة أو استخدام المؤمَّ

للاستخدام المهني

المسؤولية الشخصية

د أو الانتحار أو محاولة الانتحار أو إدمان الكحول أو المخدرات أو الإصابة بالأمراض - إيذاء النفس المتعمَّ
التناسلية أو العقلية

الطيران أو السفر جواً بخلاف السفر كمسافر في طائرة مرخّصة لنقل الركاب ويقودها طيار يحمل رخصة -
طيران تجارية (استثناءات الحوادث الشخصية)

الحوادث الشخصية



تعويض عمال المنزل

تتيح وثيقة التأمين المتنوّع تغطية تأمينية متعددة لأصحاب المنازل أو المستأجرين ضمن وثيقة تأمين 
شاملة. وتغطي هذه الحزمة العناصر التالية; المباني, المحتويات, جميع المخاطر المتعلقة بالممتلكات 
الشـــخصية والمجوهـــرات والمقتنيات, الثمينة الأخرى, المســـؤولية الشـــخصية, الحوادث الشـــخصية, 

تعويض العمال عن الخدمة المنزلية لخدم المنزل

مرض الفتاق وضربات الشمس-

الإجهاد أو الجهد والإرهاق العضلي والأمراض المهنية و/أو الوعكات الصحية-

مصاريف الإبعاد والإعادة إلى الوطن-

اليوم الأول للإصابة-

جميع نفقات النقل-

الحمل أو الولادة-

الحرب وأعمال التخريب والمخاطر السياسية والإرهاب-
المخاطر النووية والإشعاعية-

استثناءات عامة (تنطبق على جميع الأقسام)



Saudi Arabian Insurance Company B.S.C. (c)

Licensed and regulated as locally incorporated insurance firm

by the Central Bank of Bahrain

شركة التأمين العربية السعودية ش.م.ب. (م)

مرخصة وخاضعة لرقابة

مصرف البحرين المركزي كشركة تأمين محلية

www.damana.com

info@damana.com


